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Blagoslovljen Božić!
Áldott karácsonyt!
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A Magyar Falu pályázat keretében nyert 4 386 679 Ft támoga
tásból az önkormányzat az óvoda udvarának felújítását a nyár 
folyamán befejezte. Az udvari tárolóból részben felújított tároló, 
részben kültéri foglalkoztató lett. Ez a nyári melegben tud nagy 
segítséget nyújtani. Egy játszóvár és egyensúlyozó játék is be
szerzésre és letelepítésre került. A TAKÉP 2000 Kft . további já
tékokat adományozott az óvoda számára, valamint egyéb támo
gatással is segítette az intézmény udvarának megújulását, amit 
köszön az önkormányzat.

Az önkormányzat idén is újabb pályázatokat nyújtott be a Ma
gyar Falu Programba: a traktorhoz kiegészítő eszközök beszer
zésére, a Malom utcai híd felújítására, a kultúrház régi részének 
energetikai korszerűsítésére. Sajnos ezek a pályázatok tartalék
listára kerültek.

Elkészült a járdafelújítás a Zrínyi és BajcsyZsilinszky utcában. 

A Hungarikum pályázaton Ják községgel közösen az önkor
mányzat 2 000 000 Ft támogatásban részesült, amiből Szentpé
terfa a 800 éves évfordulóra készülve a települést bemutató fil
met és abból imázsfilmet készíttet.

2020. október végén nagy öröm érte a települést, hiszen Szent
péterfa az iskola bővítésére 500 000 000 Ft támogatásban ré
szesült. A támogatási szerződés aláírása folyamatban van. Meg
történt a közbeszerző és a tervező csapat kiválasztása. A kivite
lezésre nyílt közbeszerzési eljárás kerül meghirdetésre. A 
ki vitelezés 2021 nyarának végén várhatóan elindulhat.

Az önkormányzat a TOP 2 pályázati rendszerben csapadékvíz 
elvezetésre kíván pályázatot benyújtani 300 000 000 forintra, 
amelynek kidolgozása jelenleg folyamatban van.

Szentpéterfa Községi Önkormányzat a szociális rendelete alap
ján mind a kisgyermeket nevelő családok, mind az idősek támo
gatását segíteni tudta az ajánlott védőoltások árának átvállalásá
val. A rászorulók a Pálos Károly Szociális Szolgáltató Központ és 
Gyermekjóléti Szolgálat felé fizetendő díját teljes egészében az 
önkormányzat fizette ki. Remélhetőleg a jövő évi költségvetés is 
lehetőséget fog erre biztosítani. 

Idén ismét 10 000 forinttal támogatta az önkormányzat az 
időseket, valamint temetési segélyt és életkezdési támogatást is 
nyújtott.

A Bursa Hungarica pályázati rendszerrel az önkormányzat di
ákonként havi 5000 Ft támogatást ad.

Ismételten tájékoztatjuk a tisztelt lakosságot, hogy a Malom ut
cai híd lezárásra került annak életveszélyes állapota miatt. A ha
tóság helyszíni szemlét tartott, és megerősítette a lezárás szük
ségességét.

Az avar és kerti hulladék égetése a szerdai napokon a ve-
szélyhelyzet fennállása alatt lehetséges, azt követően TILOS 
lesz.

Az engedély nélkül vagy engedélytől eltérően létesített kutak 
bírság nélküli vízjogi fennmaradási engedélyezési eljárásának 
új kérelmezési határideje 2023. december 31.

A képviselő-testület és az önkormányzati hivatal 
valamennyi dolgozója nevében szeretnénk mindenkinek 

áldott, boldog karácsonyi ünnepeket kívánni.

 dr. Gáspár Mónika
 aljegyző

Beruházások, fejlesztések

Támogatások

Tájékoztatás

TájékozTaTjuk a TiszTelT lakosságoT, hogy a 
koronavírus miatt ismételten kihirdetett veszélyhelyzet fenn
állása idején nem ülésezik sem a települési, sem a nemzetiségi 
testület. A települési testület helyett a polgármester, míg a 
nemzetiségi testület helyett az elnök hozza meg a döntéseket. 
Mindkét esetben telefonon és emailben tájékoztatják a testü
leteket, a nagy horderejű kérdésekben előzetes véleményt 
kérnek, és annak függvényében hozzák meg a döntést.

Szentpéterfa egész lakossága és a képviselő-testület ne-
vében is szeretném hálás köszönetemet kifejezni dr. László 
Eszternek és asszisztenseinek, hogy áldozatos és megfeszí-
tett munkájuknak köszönhetően a település a koronaví-
rus-krízis nehezén túl van.  

Szintén az egész lakosság és a képviselő-testület nevében  
szeretném hálás köszönetemet kifejezni valamennyi vál-
lalkozásnak, amelyek a település ellátásában vagy a vírus 
továbbterjedésének megakadályozásában segítséget nyúj-
tottak, valamint mindazoknak, akik bármilyen módon 
segítettek (betegellátás, bevásárlás, ügyintézés…).

 Skrapitsné Jurasits Ágnes
 polgármester

Ady Endre:
 Kis karácsonyi ének

Tegnap harangoztak, 
Holnap harangoznak, 
Holnapután az angyalok 
gyémánt-havat hoznak.

szeretném az istent 
Nagyosan dicsérni, 
De én még kisfiú vagyok, 
Csak most kezdek élni.

isten-dicséretre 
Mégiscsak kiállok, 
De boldogok a pásztorok 
s a három királyok.

én is mennék, mennék, 
énekelni mennék, 
Nagyok között kis jézusért 
Minden szépet tennék.

Új csizmám a sárban 
százszor bepiszkolnám, 
Csak az Úrnak szerelmemet 
szépen igazolnám.
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anyakönyvi hírek
Házasságkötés – akiknek szívből gratulálunk:

Haklits Eszter és Szuromi István Dávid

születés – akiket szívből köszöntünk:
sej zsombor (2020. 06. 24.) – Sej Róbert és SejFritz Mirjana 
2. gyermeke
Timár-subits jana (2020.  09 .04.) – Timár Dusán és TimárSu
bits Eszter 2. gyermeke

Pipics Noel (2020. 11. 14.) – Pipics Johanna 1. gyermeke
Mersits emma (2020. 10. 15.) – Mersits Tamás és Mersits 
Skrapits Kitti 2. gyermeke

Haláleset – akitől búcsúzunk:
Jurasits Istvánné (Krójer Magdolna) (2020. 09. 15.)
Skrapits István (2020. 09. 27.)
Milisits Andrásné (Krammer Julianna) (2020. 09. 28.)
Haklits Jánosné ( Szoldatits Erzsébet) (2020. 10. 01.)
Harangozó Klára (2020. 10. 10.)
Skrapits Istvánné (Bangó Ilona) (2020. 10. 26.)
Völgyi Imre (2020. 10. 28.)
Teklits Otília (2020. 10. 28.)
Teklits Ilona (2020. 10. 30.)
Frányi István (2020. 11. 10.)
Keglovits Tamásné (Szoldatits Kornélia) (2020. 11. 12.)
Milisits László  (2020. 11. 15.)
Tamics Ferencné (Völfer Mária) (2020. 12. 02.)
Veszelovits László  (2020. 11. 18.)
Harangozó Jánosné (Subits Rozália) (2020. 11. 02.) 

Az önkormányzat és az önkormányzati hivatal  
nyitvatartása az ünnepek alatt:

az ügyfélfogadás 2020. december 21. és 2021. január 3. 
között szünetel, az első ügyfélfogadási nap: 2021. január 4.

Amennyiben haláleset anyakönyvezése szükséges, akkor 
Kónyáné Schlaffer Mónika anyakönyvvezetőt a 06305332341 

telefonszámon lehet keresni.

Zvanaredno nam je bilo 2020. lito, nismo mislili što nas čeka kad 
smo lani u vakovu dob blaženo novo lito željili jedan drugomu. 
Naši veliki programi se na žalost nisu mogli ostvarit, al zato smo 
imali drugih zadaćov. Na sriću smo u januaru još mogli orga
nizirat Hrvatski bal u Sambotelu, al izlet u Dalmaciju i Petno 
festival smo morali otpovidat. Mislili smo da ćemo Petno u jesen 
moć nariktat, al situacija je još gorja nastala. Sad se samo u to 
ufamo, da ćemo na Petrovu moć obdržat 800. jubilej na kojega 
se jur dugo pripravljamo. Pokidob se čudašto ni zgodalo u selu, 
ovo lito držite u ruki samo drugi broj Petroviskoga glasnika. 

Već natječajev smo dali nutra za naše priredbe, izvan toga smo 
na jednom natječaju dobili 1.200.000 forintov za obnovu – za 
nove obloke – stare škole. 

Potpirali smo naše školare na razni priredba: osmaši su dobili 
male dare da se spomenu na to, da su se u dvojezičnoj školi vuči
li. Za čuvanje materinskoga jezika i hrvatske kulture najbolji 
školari svako lito dobiju hrvatske knjige. Preskrbili smo i novi 
projektor u školu.

Na kraju školskoga lita smo se zahvalili Juditi Dezső za dugo
litnji rad u školi, u ufanju da će polag mirovine još imat moći 
dalje vučit našu dicu. Pozdravili smo našu bivšu ravnateljicu, Ju
ditu Handler i nastavnicu Jolanku Kočiš, koje su ovo lito dobile 
zlatnu diplomu.

Igrokazači u kulturnom domu imaju jedno misto kadi se ob
laču, i kadi si držu kulise i druge stvari. U liti je bilo vrimena da 
se obnovi ta prostorija: Petar Temmel je vrigal nove parkete,  
Norbert Paukovits je nafarbal stine, a Balázs Neubauer je smetal 
nove lampaše. Zahvaljujemo se za njevo dilo! 

Potpirali smo Hrvatsku samoupravu u Nardi kad smo doznali, 
u kakovo teško su dospili zbog ognja u kulturnom domu.

Pozdravili smo farnika Štefana Dumovića na zlatnoj maši u 
Hrvatskom Židanu, i organizirali smo autobus za hodočasnike.

18. novembera smo se spomenuli na grad herojev, na Vukovar. 
Pred crikvom smo nažgali sviće, a te večeri je zvon glušal za našu 
hrvatsku braću u Vukovaru.

Pred Božićem smo potpirali našu dicu u jaslica, u čuvarnici i u 
školi. Pomagali smo i Črljeni križ. 

Naručili smo Hrvatske kalendare  iz Izdavačke kuće Croatica. 
Gotov je naš petroviski kalendar, koji se more dobit i u bolti. U 
knjižnici se moru kupit hrvatske knjige. Za zidni kalendar i knji
ge se informirajte pri Rajmundu, pri Ondrišu ili pri drugi člani 
samouprave.

Rajmund Filipović se u ovom teškom vrimenu skrbil za to, da 
su stanovniki sela – polag svakidašnjega čisla i molitvov – mog
li pogledat sve stare i sadašnje dogadjaje, koji svidoču, kako je 
bogato naše selo. Hvala, Rajmund! Isto tako se zahvaljujemo 
Gyuriju Piry, Karčiju Škrapiću, Ambriju Škrapiću i Petaru Tem
melu ml. za sve videosnimke, s kojimi je zvanaredno bogata naša 
„Škrinja vridnosti”. Bog plati!

U ime članov Hrvatske samouprave, Rajmunda, Ondriša, 
Kristine i Ivana vam željim blagoslovljene i mirne božićne svet
ke, a u novom litu čuda zdravlja, veselja i sriće!

Ana Škrapić Timar 

1920 őszén,  
100 évvel ezelőtt  

szentelték fel  
a nagytemplom  

új harangját.

Pred 100 lit,  
u jesen 1920. lita  
su posvetili novi 

zvon velike crikve.
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Az eltelt két évezred során kikristályosodott és általánosan is
mert lett az egyházi tanítás egyes hittételek területén. Így van ez 
karácsony csodájával is. Mi már nem kapjuk fel a fejünket, nem 
súgunk össze (vagyis nem emiatt), mint annak idején a názáreti
ek, mikor Mária hazatért Erzsébettől, s látták, hogy bizony gyer
meket fogant, szépen kigömbölyödött. Jegyese, József sem tudta 
először, hogy mit kezdjen ezzel a helyzettel, váratlan „meglepe
téssel”. Az emberek találgatták, hogyan történhetett ez? Biztos 
elmondták Máriát sokfélének a szajhától a házasságtörőig, ha
zugnak, becstelennek. Talán le is nézték miatta, hogy megesett. 
Kerülték a társaságát, háta mögött rábeszéltek, kiközösítették. 
Józsefnek egy szavába került volna, s a kor törvényei szerint 
megkövezték volna Máriát. Szülei, Anna és Joakim se biztos, 
hogy kételkedés nélkül fogadták szavait, mikor Mária beszámolt 
nekik az angyallal történt találkozásáról, s Isten vele kapcsolatos 
tervéről. Mindezt annak tudatában se, hogy ismert volt előttük a 
nép Messiásvárása, hogy eljön Istentől a Szabadító. Mária szá
mára ez az ellene irányuló össztűz bizonyára fájdalmas lehetett 
lelkileg is, talán csalódott is jónéhány embertársában. 

Hasonlóan József is átélhette, mikor a barátai elfordultak tőle, 
hogy mindezek ellenére maga mellé vette Máriát, a megbélyeg
zett nőt, s így ő is gúny tárgyává lett. Persze olyanok is voltak, 
akik mellette álltak, együtt éreztek vele, bátorították. Mária és 
József átélték a kitaszítottságot is Betlehemben, mikor nem kap
tak szállást, holott ott nem is ismerhették a hátterüket. Csak 
nem fért bele a helyiek kényelmébe egy gyermeket váró, szülni 
készülő szegény vándor családdal való bíbelődés. Jelentéktelen
nek számítottak. 

Nem mosdatva a korabeli embereket, hiszen könnyen beszé
lünk és ítélünk kétezer év távlatából, mikor nekünk már ezek 
többnyire nem kérdések, elfogadjuk, s hiszünk benne, hogy Is
tennél semmi sem lehetetlen, így a próféták jövendölésének va
lóra válása sem, miszerint: „Íme a szűz méhében fogan, s fiút 
szül” (Izajás). De gondoljunk bele, mi sem lennénk és vagyunk 
különbek olykor hasonló helyzetben. Mi is milyen nehezen hin
nénk el, hogy egy leányanya Istentől várna gyermeket... Hogy a 
Szabadítót pont ő (X.Y.) hozná a világra… Hogy tényleg ártat
lan… Kisebb dolgokat is megkérdőjelezünk. És sokan nem úsz
szák meg a szájunkból rájuk záporozó szavaink kőáradatát, ami 
felér olykor egy korabeli megkövezéssel, megbélyegzéssel. Vagy 
éppen a saját kis világunk elég nekünk, s ott már nem fér el, nem 
kaphat helyet az Isten, maximum, mikor nekünk van Rá szüksé
günk, de akkor tüstént intézkedjen! Ő mégis utat tört magának 
annakidején, nem hagyta, hogy korlátozzuk a mozgását, közele
dését, hozzánk jövetelét, s megszületett, hogy mindezen go
noszságok ellenére megválthasson minket, kivétel nélkül.

Az egykori történések kapcsán manapság egyszerűbb nekünk, 
hiszünk benne, vagy legalábbis a többség elfogadja karácsony 
isteni titkát, nagyra értékeljük a Boldogságos Szűz Máriát, hozzá 
is imádkozunk, közbenjárását kérve, hogy ne feledkezzen meg 
rólunk földi életünk során, és szeretteinkről se, itt se, s odaát se. 
Csakúgy Szent Józsefre is felnézünk, aki Isten ügyéért lemon
dott saját terveiről, s odaállt Mária mellé, s földi gondviselője lett 
neki és a Gyermeknek. 

Ugyanakkor Heródes zsarnok hatalomféltésből kész volt le
gyilkoltatni a megbélyegzett hely, Betlehem és környékének 
kisfiait, nem törődve az anyák zokogásával, s a védtelen gyerme

kek általa előidézett jövőtlenségével sem. Isten mégis értékelte, 
megjutalmazta az ő rövid, földi kis életüket, s a mi életünknek is 
helyes utat mutat, ami rajtunk áll már, hogy a mindennapokban 
észrevesszüke, s bízunke Benne, Máriához hasonlóan a nehéz
ségek közepette is. Áldott karácsonyt!

események a legutóbbi lapszám óta

– Szeptember 13án, vasárnap volt az idei bérmálás, 19 fiatal 
részesült a bérmálás szentségében.

– Október 10én volt az idei ministránsavatás.
– Október és november hónapokban a Falu/LipaTv esténként 

rózsafüzér imádságot közvetített felvételről. Köszönjük Filipo
vits Rajmund segédkezését e téren, valamint a temetési szertar
tások videófelvételét és lejátszását is.

– Október 25én volt a az egyházközségi Tanácsadó Testü-
let újraválasztása. Ez 5 évenként esedékes. 422 szavazólap érke
zett vissza, ebből 1 volt érvénytelen. A szavazatra jogosul
tak 58,6%a élt a lehetőséggel. Köszönjük, hogy jelen helyzetben 
is együttműködtek és segítették a szavazás lebonyolítását. Az új 
testület névsora: Hivatalból tag: Filipovits Imre (sekrestyés) és 
Szabó Bertalan (kántor). Választott tagok ABC sorrendben: Geo
sits Rudolf, Geosits Vince, Haklits Tamás id., Jánny István, Ko
huth Miklós, Papp Tamás id., Skrapits János id. (Markini), Skra
pits Miklós, Teklits Tamás, Temmel Péter id. Póttagok szavazatuk 
száma alapján: Jurasits István (Rákóczi u.), Timár Ferenc, 
Geo sits Barbara, Timár József (Hunyadi u.), Jánny Ramóna. 

a Megbélyegzett

Fo
to

: t
im

ea
 H

o
rv

at
Fo

tó
: H

o
rv

át
H

 K
ri

sz
ti

n
a



CrikVene ViSti 5

Itt is szeretném megköszönni az eddigi tagok sokéves munká
ját, segítségét, köztük különösen is Filipovits József, Geosits Re
zső, Handler András id., Takács Ferenc id., Timár Ferenc és 
Timár József tagoknak. 

– November 21én helyben – csak online (Lipa/FaluTvn ke
resztül) – bekapcsolódhattunk az országos kezdeményezésbe 
szentségimádási órával. Vaskeresztesen Richárd atya vezetett 
nyilvános szentségimádási szentórát.

– Idén is folytatódott az adventi napok alkalmából számokkal 
kidíszített ablakok nyitása. Köszönjük a kezdeményezést és az 
aktív, kreatív bekapcsolódást! A szenteste napja értelemszerűen 
a (kis)templomé.

– Idén a 6. és 7. osztályosok advent 3. hetében „online” járták 
a község házait betlehemezéssel. Advent 4. vasárnapján (dec. 
20.) az aznapi templomi perselygyűjtést nekik adtuk át cserébe. 
Köszönet a diákok nevében is a templomainkba elhozott vagy 
elküldött adományokért!

– Karácsony napján (dec. 25.) és másnapján (dec. 26.) vasár
napi miserend lesz, a litániák ezeken a napokon és december 
27én is 14.30kor kezdődnek majd. Szent Szilveszter pápa nap

ján, az év utolsó napján 17 órakor lesz a nagytemplomban a 
hála adás. 

Szeretném megköszönni még egyszer az egész éves munkáját 
valamennyi segítőnek, jó szándékú embernek, támogatóknak, 
előimádkozóknak, temetési énekkarunknak, mesterembereink
nek, az egyházi épületek körül segédkezőknek, a díszítőknek, a 
virágszőnyeg készítőinek. Köszönöm az egyházi heti és havi
lapok kihordását, a plébániai hirdetések LipaTVben való 
megjelenítését, közösségeinknek (alapítvány, énekkar, Értéktár 
Bizottság, Önkéntes Tűzoltóegylet, nyugdíjasklub, sportkör, ze ne
karok, stb.), az Egyházközségi Tanácsadó Testület képviselőinek, 
önkormányzatoknak és természetesen a közvetlen munkatár
saimnak (kántor; könyvelésben segédkezők; sekrestyések; takarí
tó; a plébánia és a templomterek, az udvar, a játszótér és az alsó 
iskolaudvar, az Értékek Háza karbantartói; stb.) is. Szintén kö
szönjük Richárd atyával együtt valamennyi kedves ebéd, vacso
ra és egyéb alkalmakra szóló meghívásukat az év során!

Isten fizesse vissza sokszorosan fáradozásaikat, imáikat s 
helyt állásukat! Tamás atya

iSkolai hírek – ŠkolSke ViSti

Nagy tervekkel és reményekkel indultunk neki 
az új tanévnek, de sajnos hamar rá kellett döb
bennünk, hogy azok nagy része a kialakult jár
ványhelyzet miatt nem fog megvalósulni. 
Szeptemberben még a szokott módon zajlott 
az iskolai élet: több osztály kerékpártúrán vett 
részt, a 2. osztályosok – egy nyereményjáték
nak köszönhetően – pizzázni voltak, a nap
közisek kihasználva a jó időt, sokat kirándultak 
a környéken, bejártak erdőtmezőt. 

Nyár végén jött a jó hír, hogy elnyertük a „Boldog Iskola” cí
met, ami annyit jelent, hogy – többnyire a napköziben vagy  osz
tályfőnöki órán – boldogságórákat tartanak a pedagógusok. A 
sok játék, vetélkedő, kézműveskedés, zöldség és gyümölcsprog
ram  nagyon jó hatással van a gyerekekre. 

Mivel sok fiatal, horvát ajkú pedagógus tanít iskolánkban, lét
rehoztunk egy horvát munkaközösséget, amelynek célja, hogy 
még hatékonyabb tevékenységet folytassunk a nemzetiségi okta
tásnevelés terén.  E célból az idei tanévtől két osztályt érintve 
csoportbontásban (középhaladók, haladók) tanítjuk a horvát 
nyelvet, így a tanulóknak nagyobb esélyük lesz felkészülni a kö
zépfokú nyelvvizsgára.

Az eddig megszokott versenyek, rendezvények elmaradtak, de 
sok mindent online szerveztek meg. A hagyományos Nakovich 
szépkiejtési versenyre is videofelvételekkel neveztünk be. Nagy 
örömünkre a négy tanuló közül saját kategóriájukban Perjési 
Natália (2. o.), Filipovits Dusán (6.o.) és Barilovits Ádám (8.o.) 1. 
helyezést értek el, Bödör Botond (4.o.) pedig az előkelő 2. helyen 
végzett.

A 7. és 8. osztályosok az Őrségi Nemzeti Park jóvoltából  on
line tanórán vettek részt, amelyen megismerték  azokat a növé
nyeket  és állatokat, amelyek különböző okokból kerültek ha
zánkba, és negatív hatással vannak a helyi életközösségekre, az 
emberi egészségre és a gazdaságra. 

A jeles napokról az iskola falain belül 
emlékeztünk meg: így az aradi vérta
núkról, az 56os forradalomról és a vu
kovári eseményekről is.

A Magyar Diáksport napja alkalmá
ból 2020 métert futottak tanulóink a 
faluban. 

Októberben intézményünk  mint az 
Ökoiskola cím birtokosa – részt vett a 
Fenntarthatósági Témahét programja

in. Olyan fontos témákat érintettünk, mint a természet és kör
nyezetvédelem, szelektív hulladékgyűjtés, hulladék újrahaszno
sítása, megújuló energiaforrások, globális felmelegedés, 
vízhiány, csökkenő energiakészlet. 

Az őszi szünet után az Operatív Törzs egyhetes digitális okta
tást rendelt el iskolánkban a Szentpéterfán kialakult járványügyi 
helyzet miatt. 

Szent Márton napján a napközisek saját készítésű lámpások
kal vonultak fel a faluban. 

A Berzsenyi Dániel Könyvtár rendszeresen tart foglalkozást a 
napköziseknek Meseládika címmel. A programhoz tartozó rajz
verseny keretében a 34. osztályosok különdíjasok lettek. 

Advent elején  ünneplő ruhába öltöztettük mindkét iskolaépü
letünket, és az idén is részt vettünk az élő adventi kalendárium 
elnevezésű kezdeményezésben. 

A Mikulás idén rendhagyó módon köszöntötte a gyerekeket: 
mindenki a saját háza előtt várta az érkezését december 6án.  
Köszönjük az önkormányzat ajándékát! A Szülői Közösség jó
voltából az iskolában is meglepetés várta a tanulókat. 

A betlehemezés és a karácsonyi köszöntő is online térben volt 
megtekinthető, a karácsonyi kézműves foglalkozást pedig kis 
csoportokban tartottuk meg az utolsó tanítási napon. 

Köszönetet mondunk Kőhalminé Boszkovics Zitának, Soósné 
Kriston Zsanettnak, és mindazoknak, akik részt vettek a cipős
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doboz akcióban. Idén 15 csomagot küldtek el a rászoruló gyere
keknek.

A  Kormány döntése alapján iskolánk 500 millió Ft támogatást 
nyert felújításra, amivel több évtizedes álmunk vált valóra. Ez 
annyit jelent, hogy az új iskola mostani épülete felújításra kerül, 
valamint egy új épületszárnnyal fog bővülni, amelyben az alsó
sok fognak helyet kapni, így végre  remélhetőleg rövid időn be
lül  egy közös, korszerű, a 21. századnak megfelelő iskolaépü
letben folytathatjuk oktatónevelő munkánkat.

Hogy ez a projekt megvalósulhat, ebben óriási szerepe van V. 
Németh Zsolt országgyűlési képviselőnknek és Skrapitsné Jura
sits Ágnes polgármester asszonynak. Ezúton is köszönöm kitar
tó fáradozásukat, segítségüket iskolánk tanulói, pedagógusai, 
dolgozói nevében!

Köszönjük a Szülői Közösségnek az anyagi támogatást. Segít
ségükkel egy új projektort, valamint sok hasznos sporteszközt és 
más segédanyagot sikerült beszerezni. 

A Szentpéterfáért Alapítványnak köszönhetően ugyancsak 
egy újabb projektor került beszerzésre, valamint a Horvát Nem
zetiségi Önkormányzat a sok egyéb támogatás mellett két pro
jektort újíttatott fel. Ez óriási segítség iskolánknak, hiszen egy 
ilyen készülék több mint 100 ezer forintba kerül. Köszönet érte!

Hálás köszönet sok önzetlen ember – Barilovits András, Bö
dör Balázs, Garger Gábor, Grabarits László, Horváth Bettina, 
Jurasits Attila, Kozma Attila, Kozma István, Móricz Jenőné, 
Papp Tamás, Palkovics Lajos, Pataki György, Paukovits Norbert, 
Paukovits Róbert, Sánta István, Skrapits János, Skrapits Miklós, 
Skrapits Zoltán, Teklitsné Takács Mária, Temmel Péter és mun
katársai, Timár Ferenc, Várhelyi Tamás, Wágner István – segít
ségéért, akik egyegy felmerülő probléma esetén bármikor a 
rendelkezésünkre állnak. 

Végezetül köszönöm az iskola pedagógusainak, dolgozóinak, 
valamint  Tamás atyának a munkáját és helytállását, a szülők tá
mogatását és segítségét, a tanulók belénk vetett bizalmát!

Iskolánk tanulói és dolgozói nevében áldott, békés, boldog ka
rácsonyt kívánok mindenkinek, az új esztendőben pedig jó 
egészséget, kiszámíthatóbb jövőt és sok sikert az élet minden 
területén! Timárné Skrapits Anna

mb. intézményvezető 

Na početku školske godine još nismo mislili da nećemo moć 
ostvarit sve one programe, što smo planirali. Na žalost zbog 
pandemije je sve drugačije ispalo, al zato žitak ni čisto stal med 
zidinami naše škole. Od jeseni se formirala hrvatska radna za
jednica u školi, kojoj je glavni cilj da se školari još bolje nauču 
hrvatski jezik. Jako bi bilo važno da dica i u domaćem krugu 
čuju hrvatsku rič. Prosim roditelje, dide i majke, neka govoru k 
dici po hrvatski! Ako i ne kanu najzad odgovarat, al bar čuju i 
razumu rič i to je jako čuda vridno. Nesmimo pustit da se naš 
lipi materinski jezik zatari, što su naši preoci skoro 500 lit ču
vali! Ako i tako mislimo da dica ništ neznaju, još nam svidoču 
lipi rezultati da se vridno trsit. Na Nakovićevom naticanju su 
trimi osvojili 1. misto, a jedan školar 2. misto. Jako smo gizdavi 
na nje! U novemberu smo se spomenuli na Vukovar, grad hero
jev.

U Adventu se nismo mogli pripravit na naše lipe, tradicio
nalne programe, kot čekanje Svetoga Mikule, betlehemska igra 
po selu, al božićni program u kulturnom domu. Teško je ovo 
vrime za svakoga, moramo bit zadovoljni s digitalnimi moguć
nosti. Važno je da svi ostanemo zdravi, u ufanju da će drugo 
lito donest svim nam zdravlja i veselja.

Veliko nam je bilo veselje kad smo čuli vist, da smo od vlade 
dobili veliku potporu za obnovu škole i zidanje nove zgrade. S 
ovim nam se ostvaril veliki san, i ufamo se da te za dvi liti naši 
školari svi skupa u jednoj lipoj,  modernoj zgradi začet školsko 
dilo. Zahvaljujem se našemu parlamentarnomu zastupniku i 
našoj načelnici da su toliko truda i vrimena uložili u to, u što se 
već skoro nigdor ni ufal.

Zahvaljujem se Roditeljskoj zajednici, Hrvatskoj samoupra
vi, selskoj samoupravi, Zakladi za Petrovo Selo za veliku po
moć!

Jako sam zahvalna da je u selu čuda takovih ljudi, koji na 
prvu rič dojdu ako nam je potribna kakova pomoć. Bog plati!

Na kraju se zahvaljujem svim djelatnikom, školarom i rodi
teljem za izdržljivost, strpljenje i razumivanje!

U ime svih nas Vam željim blagoslovljene i mirne božićne 
svetke i u zdravlju i veselju bogato, srićno novo lito!

Ana Škrapić Timar
ravnateljica
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Nehéz, bizonytalanságokkal teli évet tudhatunk a hátunk mö-
gött. 2020.03.16-tól az országos járványügyi helyzet negatív 
alakulása miatt a fenntartó rendkívüli szünet elrendelése mel-
lett döntött, így bezárásra került az óvoda és a bölcsőde is, 
majd május 5-től ügyeleti rendszert biztosítottunk. Május vé-
gén aztán újra teljes kapacitással megnyitottuk intézménye-
inket. Nem voltak könnyűek ezek a hetek, folyamatosan fi-
gyelni kellett az új információkra, amik napról-napra változtak, 
és újabb és újabb feladatokat sodort elénk az élet. Az óvoda 
hagyományait is módosítani kellett az új előírásoknak megfe-
lelően, így az iskolába induló nagycsoportosoknak augusztus 
közepén tartottuk meg a ballagási ünnepséget, betartva a 
törvényi előírásokat. Rövid műsor keretében búcsúzott el a 
hat fiú az óvodától és társaiktól.

A nyári időszakban az óvoda udvara is meg
újult. A fenntartó a „Magyar Falu” program 
pályázati lehetőségét kihasználva egy közel 
5 000 000 Ft összegű udvarfejlesztést nyert el. 
Ennek keretében egy teljesen új játéktároló, 
gyermek játszótorony, mászóvár kötélmá
szóval és egy egyensúlyérzék fejlesztő került 
kialakításra, felépítésre. Az új játékok izgalma
sabbá teszik a szabad levegőn történő idő
töltést, a gyermekek mozgási tevékenységeit. 
Óvodásaink nagy örömmel és lelkesedéssel 
vették birtokba az új játékokat. Itt szeretnénk 
köszönetünket kifejezni a TAKÉP 2000 Kft. 
vezetőinek, munkatársainak a kivitelezésért és 
az általuk nyújtott felajánlásért.

Az óvoda idén a rétbirtokosság pályázatán 45 000 Ft támoga
tást nyert. Az összegből a gyermekek mozgáskultúrájának fej

lesz tésére alkalmas eszközöket vásároltunk. Köszönjük a tá mo
gatást a kuratóriumnak.

Az augusztusi két hét leállás után a szeptemberi kezdés zök
kenőmentesen indult. Az óvodába jelenleg 44, a bölcsődébe 7 

kisgyermek jár. Az óvodai nevelési és bölcsődei 
gondozási év folyamán fontos feladat számunk
ra, hogy tartalmas és színes programokat bizto
sítsunk a gyerekeknek, kihasználva a község 
adottságát, szűkebb és tágabb környezetét. A 
jelenlegi helyzet sajnos nagyon megköti a ke
zünket, a Mikulás is csak beintegetett a gyerme
keknek az óvoda és bölcsőde ablakain, de azért 
a csomagokat nem felejtette el, a gyerekek na
gyon örültek a csizmákba elhelyezett csoma
goknak. 

Az adventi időszakban ráhangolódtunk a ka
rácsonyra, melyet már nagyon vártak a gyere
kek. Sok szép játék került a karácsonyfák alá, 
melyekkel boldogan és örömmel kezdődött a 

játék. Köszönjük a Szülői Szervezet, a Horvát Nemzetiségi Ön
kormányzat és minden anonim segítő támogatását. Köszönjük a 

fenntartó önkormányzatnak, hogy az óvoda és a 
bölcsőde működéséhez szükséges feltételeket 
biztosítják, és támogatják mun kánkat.

Nagyon nehéz, de tartalmas év áll mögöttünk. 
A folyamatos megfelelés, a változások nyomon 
követése, a törvényességi háttérnek való megfe
lelés, az új és váratlan helyzetek szakszerű meg
oldása nem egyszer próbára tette az óvodai, 
bölcsődei közösséget, de úgy gondolom, a jól 
összeszokott csapat munkája átlendített minket 
e nehéz helyzeteken is.

Kívánunk mindenkinek áldott, békés ünnepe
ket és egy reményekkel teli, egészségben, bol
dogságban bővelkedő új évet!

A Szentpéterfai Óvoda  
és Mini Bölcsőde dolgozóiFo
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Idén a tervezett 4 véradás he
lyett 3 valósult meg községünk
ben: januárban, júliusban és de
cemberben települt ki a Vérellátó 
Intézet. A megyei vöröskeresz
tes gyűléseken mindig hallani, 
hogy egyre kevesebb helyre me
hetnek ki, egyre kevesebb he
lyen szerveznek véradást. Sze
rencsére ide szeretnek kijönni, 
mindig kielégítő a résztvevők 
száma Szentpéterfán. Nagy örö
münkre szolgál, hogy a legutóbbi véradáson Pártli Pétert kö
szönthettük 50. véradása alkalmából. Őt idézve gratulálunk itt 
is: „akinek van vér a pucájában”, minden helyi véradáson részt 
vesz. Köszönjük minden véradónknak, és buzdítjuk továbbra a 
fiatalokat is, hogy a nemes cél érdekében jöjjenek el vért adni. 
Köszönjük Skrapits Andrásné, Krisztinek és WágnerGeosits 
Annának a véradásokon való képviseletet, segítséget!

A véradásokon a helyi vöröskeresztnek felajánlott 500 Ftos 
utalványokból karácsonyra egy rászoruló családnak tartós élel
miszercsomagot ajándékoztunk. Köszönjük a felajánlásokat!

Hosszas mérlegelés és megbeszélések után sajnálattal kellett 
döntenünk arról, hogy a kialakult járványügyi helyzetben nem 
szervezünk idősek napját. Úgy gondoljuk, hogy az egészség sok
kal fontosabb, és bízunk benne, hogy ezzel a lépéssel elősegítet
tük azt is, hogy jövőre mindenkivel találkozhassunk. Nekünk is 
hiányzott az a délután, amikor a 70 év felettiek összegyűlnek a 
kultúrházban, és ha csak pár órára, de önfeledten beszélgetnek, 
énekelnek a rég nem látottakkal.

A helyi vöröskereszt angyalkái szorgosan készítették a kará
csonyi meglepetéscsomagokat, amelyeket mindenhova el is jut
tattak. Reméljük, örömmel fogadták a jelképes megemlékezést. 
Nagyon megható elmenni olyan idősekhez is, akikkel nem min
dennap találkozik az ember, és látni, hogy könny csordul a sze
mükben, amikor meglátják a csomagot. Nem a tartalma miatt, 
hanem amiatt, hogy gondolunk rájuk. Köszönjük a tagoknak, 

hogy minden évben lelkesen segítenek a csomagok összekészíté
sében, a kihordásban. Hálás köszönet illeti a felajánlókat is, hi
szen enélkül nem lehetne mindezt megvalósítani.

Idén tisztújítás történt a helyi szervezeteknél. A járvány  miatt 
ez községünkben szűk körben történt meg. A helyi vöröskereszt 
alapszervezetének vezetősége a következőképpen alakult: elnök 
Hogya Ferencné Ildi, titkár Skrapits Andrásné Kriszti, elnökségi 
tagok: Frányi Annamária, WágnerGeosits Anna és WágnerKa
pitár Szabina. Ilyenkor szükséges területi küldötteket is válasz
tani, akik a megyei szervezetnél gyűléseken vesznek részt, kép
viselik a helyi szervezetet. Nálunk WágnerGeosits Anna és 
WágnerKapitár Szabina, ifjúsági küldöttként pedig Kozma Rita 
tölti be ezt a szerepet. Megtiszteltetés érte a szentpéterfai szer
vezetet: a megyei gyűlésen megyei ifjúsági vezetőségi tagnak 
Kozma Ritát választották meg. Köszönjük a vezetőség eddigi 
munkáját, és sok sikert, erőt, egészséget kívánunk a jövőben is!

Továbbra is várjuk új tagok jelentkezését, ezt Ildinél, Kriszti
nél, Frányi Annánál jelezhetik.

Meghitt, szeretetteljes karácsonyi ünnepeket és sokkal boldo
gabb, egészségben gazdagabb új évet kívánunk a Magyar Vörös
kereszt Vas Megyei Szervezete Szentpéterfai Alapszervezete 
nevében! Hogyáné Ildi és WK Szabina

Szeptemberben a pinkamindszenti ÖTE vendégei voltunk fennál
lásuk 130. évfordulóján. Nagyon jól éreztük magunkat, meg is je
gyezték, hogy a szentpéterfaiak mindig milyen jól tudnak mulatni.

Október elején a faluban a belvíz okozott gondot. A Pinkába 
nem jutott el az árkokból a víz, ezért két helyen szivattyúval rá 
kellett segítenünk egy vasárnap dél
után. Itt szeretném megjegyezni, ilyen 
esetben bátran lehet jönni segíteni, 
mert ez minden állampolgárnak köte
lessége! Egy lakóház pincéjéből is vi
zet kellett eltávolítani, ezt is sikerült 
megoldanunk.

Egy „fészertűz” is adott a tagjaink
nak munkát. Még mielőtt a városi 
tűzoltók kiértek volna, a mieink elol
tották a tüzet.

Elkezdődött a szerház fűtésének 
korszerűsítése, ami halaszthatatlan 

volt, mert a tűzoltóautó víztartálya miatt (fagyásveszély!) is 
szükséges. A korszerűsítésre az önkormányzat megígérte az 
anyagi támogatást. Előre is köszönet érte!

És hálás köszönet Papp Tamásnak a sok önkéntes munkáért!
A covidveszély miatt sajnos az idei gyűléseink és versenyeink 

nagy része elmaradt, de reméljük, a 
járvány elmúltával minden pótol
ható lesz.

A karácsony közeledtével felhív
juk mindenki figyelmét, hogy vi
gyázzanak a csillagszóró, a gyertya 
és a gyufa használatára, mert ha
mar megtörténik a baj.

Végezetül minden kedves péter
fainak és tagjainknak áldott, békés 
karácsonyt és boldog új évet kívá
nok a helyi ÖTE nevében:

Nagyné Skrapits Mónika

A véradók névsora:
Filipovits-Horváth  

Hajnalka Anna
Filipovits Tamás
Filipovits Róbert
Frányi Ádám
Geosits Rudolf
Góber Dániel
Haklits Anna
Haklits Tamás
Handler András

Henits Zsoltné
Horváth Barbara
Jánny Ramóna
Jurasits Miklós
Kohuth Miklós
Pártli Péter
Skrapitsné Bosits Eszter
Temmel Miklós
Timár Dusán Péter
Wágner Csaba
                       Köszönjük!

2020. december 7-én véradás volt Szentpéterfán

az önkÉnteS tűzoltó egyeSület hírei
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a remény rabjai
A februári farsangi RETRO hangulat után nem gondoltuk volna, 
hogy a 2020as év a pandémia miatt rendkívül különleges év 
lesz. Sajnos településünk nagyon megérezte  a járványt, hiszen 
egyik „legnagyobb erőnkre”, a közösségi életre volt hatással. 
Szentpéterfa közösségi élete lett korlátozva, bizonytalanná vált, 
és szinte teljesen ellehetetlenült.

Egy jó közösség tagjai elfogadják azt a tényt, hogy különböző
ek vagyunk, eltérően gondolkodunk, viselkedünk. De összessé
gében mindegyikünk a közösség javát akarja. Ha továbbra is meg
marad az egymás iránti tisztelet, akkor megmarad az egység is.

Előre kell tekintetünk! Reméljük, fenn tudjuk tartani a közös
ségi aktivitásunkat, magunk miatt, illetve azért is, hogy 2021

ben egy élettel teli Szentpéterfán ünnepelhessük közösen Szent
péterfa fennállásának 800 éves évfordulóját. Reméljük.

Az idei karácsonyi közös forraltborozás, teázás sajnos elma
rad.

Köszönjük az évek óta az aktuális évszakok jellemzőit ábrázo
ló dekorációkat, díszítéseket Geosits Barbarának, Horváth Me
lindának, Móriczné Máricának, Windischné Teklits Krisz  tinek, 
Papp Tamásnak, valamint alapítványi tagunknak, Geosits Lász
lóné Mérinek.

Köszönjük Nagy József kovácsmesternek a falu több helyén 
megjelenő igényes virágtartóit. Reméljük, jövőre minden más 
lesz, jobb lesz...

Reméljük. Filipovits Róbert
 alapítványi elnök

Elunva a Covid 19 miatti bezártságot, a szentpéterfai Nyugdíjas 
Klub úgy vélte, hogy a turistaszezon lejártával kockázatmente
sen kereshetők fel az idényben kirándulókkal zsúfolt látványos
ságok. Efelől a Vértesben meglátogatni kívánt nevezetességek 
gondnokai is igyekeztek megnyugtatni a szervezőket. Valóban, a 
majki némasági fogadalmat tett kamalduli szerzetesek hajdani 
otthona előtt csupán a maszkot viselő idegenvezető várta a 
nyugdíjas csoportot. Végigjárva az éppen felújítás alatt álló láto
gatható épületrészeket, a konventépület termeit – díszterem, 
káptalanterem, kápolna –, hallgatva a tárlatvezető érdekfeszítő 
történeteit az épületegyüttesről, a kamalduli rend létrejöttéről, a 
remeték életéről, látva a hatalmas mennyiségű korhű kiállítási 
gyűjteményt  „A hallgatás ereje” címmel kiállított anyagot, vala
mi egészen fennkölt hangulat tölti el a látogatót. A ruhájuk okán 
fehér bencéseknek nevezett puritán szerzetesek számára létre
hozott kolostor mintegy 50 évig töltötte be a neki szánt szerepet, 
miután a szerzetesrendet II. József 1782ben feloszlatta. Az épü
letegyüttes hányatott sorsa során volt posztógyári tulajdon 

munkásszállásokkal, volt osztrák parancsnoki hadiszállás, va
dászkastély, katonai kórház, munkásszálló, irodalmi alkotómű
hely, szakmunkásképző iskola és kollégium, míg 2001ben a 
Műemlékek Állami Gondnokságának kezelésébe került. A fel
újítási munkálatok jelenleg is folynak, a 17 remetelakot turisták 
fogadására tették alkalmassá, a kolostor és festői környezete sok 
látogatót vonz a Vértes lábához.

Alig néhány percnyi buszozás után az oroszlányi hőerőműnek 
a hatvanas években létesült hűtőtavához, Bokodra érkeztünk. 
A tavon az évek során számtalan kis horgászház épült, mintegy 
kis „lebegő” falu szolgálja a horgászok kikapcsolódását. Miután 
a „víziváros” látványosságnak sem utolsó, egyre több turista úti
céljává vált.

Kisbér, a makettpark a nyugdíjasok következő megállója. 
A kisbéri tó partján országunk legkülönlegesebb építészeti re
mekeinek minimásait láthatja az utazó, mint például a gödöllői 
Grassalkovits kastély, a sziráki TelekiDegenfeld kastély, szű
kebb hazánkból a jáki templom, a kőszegi Jurisits vár makettjét. 
Néhány kilométerrel odébb Ászáron hasonló kicsinyített épüle
tekben gyönyörködhetett a kiránduló csoport. A tájház melletti 
téren 22 miniépület – lakóházak, szélmalom, kovácsműhely, 
templom – mutatja be a Dunántúl népi építészetét. Minden 

épület egyegy táj vagy korszak épí
tészeti jellemzőit viseli magán.

Innen egy rövid sétával lehetett 
eljutni a „Nagyasszony” Jászai Mari, 
a Nemzeti Színház örökös tagja 
szülőházához, amelynek két helyi
ségében a falusi élet jellegzetes lak
berendezési tárgyait és munkaesz
közeit, egyben pedig a művésznő 
gazdag életútját bemutató kiállítási 
anyagot láthattunk. Mint addig 
mindenütt, a csornai étteremben 
sem futott össze a csoport a sze
mélyzeten kívül másokkal. A bősé
ges vacsora után hazafelé tartó 
buszban vidám nótaszóval zárták a 
nyugdíjasok a tartalmas, ismerete
ket gazdagító napot.

Dr. László Antal

a nyugdíjasok útra keltek
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A legutóbbi Petroviski Glasnikban írt beszámolót azzal zártuk, 
hogy reményeink szerint ősszel újra indulhat a kórusmunka. Ez 
sajnos a járvány súlyosbodása miatt meghiúsult. Se próbák, se 
szereplések nem jöttek. 

Szomorúság viszont annál inkább. 
Szeptember 15én elhunyt kedves kó
rustagunk, Krójer Magdi, akit 26án 
temettünk. Természetesen énekkel 
búcsúztunk tőle a tamburások kísére
tével. Ők a sírnál önálló játékukkal is 
tisztelegtek Magdi emléke előtt. Ahogy 
a búcsúbeszédünket is zártuk: nagyon 
fog hiányozni nekünk kedves lénye, 
kitűnő énektudása és felelősségteljes 
pénztárosi munkája.

A járvánnyal járó szigorítások elsöpörték a további program
jainkat.

Felsőcsatáron október 18án elmaradt a 6 kórus templomi ta
lálkozója. Helyette a kórusok saját templomaikban Filipovits 
Rajmund segítségével felvettek egyegy dalt (mi szeptember 27
én), amelyeket összevágva az eredeti délutánon láthattak/hall
hattak az érdeklődők – nálunk a falutévében.

Október 4én a Starnoviház udvarán ismét kamera elé áll
tunk. A Naša mila kezdetű népdalt énekeltük el a tamburások 
közreműködésével. A felvétel része lesz annak a filmnek, amely 
Szentpéterfa 800 éves évfordulójára készül.

Ezután viszont már leállt minden. Főleg az adventi fellépések 
elmaradását sajnáljuk. November 29én Sopronban szerepel
tünk volna, december 6án Szombathelyen, a megyei horvát ad
venti találkozón. 13án itthon lett volna kórusunk hagyományos 
adventi hangversenye. Vígaszt jelentett, hogy az első adventi 

vasárnapon a falutévé közvetítette a tavalyit. Megható volt látni 
Magdit az első sorban. Mindegyikünk szemébe könnyeket csalt 
a rá való emlékezés. Január 17én a nagymisét a Ljubičica kórus 
mondatja érte. 

Abban a reményben kívánunk Szentpéterfa lakóinak csendes, 
visszafogott, de szép karácsonyi ünnepeket, hogy az új év az 
idei nél boldogabb, főleg egészségesebb lesz.

Kocsis Jolán kórusvezető

a ljubičica kórus hírei

Litnji miseci su se nažalost još uvik u 
znaku epidemije ganuli. Nij bilo nigdir 
priredbov u okolici kadi bi naši mladi bili 
mogli pokazat svoje znanje. Zato su  mis
lili na to, da te se malo koncentrirat na 
probe, na tance, na korake koji su se 
more bit s vrimenom maru zabili. 26. ju
lija je opet došal poznati koreograf iz 
Pečuha, Đuri Jerant, da malo ofrišća ko
reografiju Bošnjački plesovi. Prik njega 
smo upoznali i švalju isto iz Baranje, koja 
će nam novi komplet ženske nošnje ušit 
za ove bošnjačke tance. Na početku sep
tembera, kada se opet probalo s Đurijem, švalja je zela mire od 
svakoga, a nošnje su uprav sad u zimi bile gotove. Šivanje nošn
jov se financira pomoću natječaja kojega smo još lanjskoga lita 
dobili.

Na selskom športskom danu 1. augustuša naši mladi su dost 
dobre rezultate postigli, s čim su pokazali da nisu nek na po

zornici šikani, neg i u različiti športski dis
ciplina. Osmi misec je fala Bogu protekal u 
znaku nastupov. 8. augustuša smo na dvi 
misti bili. Rano otpodne na Danu sela u 
Molnaszecsődu, a predvečer na Hrvat
skom danu u Prisiki. Na svi dvi misti smo 
44 koreografije pokazali, na veliko zado
voljstvo publike. Na dugom vikendu smo 
isto na dvi priredbe bili pozvani. U Hrvat
skom Židanu smo na Folklornom otpod
nevu med drugimi grupami i mi nastupili, 
a drugi dan nam je domaćin bil općina Sző
ce, kadi se organiziral program pod 
nazivom: Tanci narodnosti.

U jesen su se opet čule tužne visti o 
pojavljivanju virusa, zopet smo se morali 
zavlič med stine petroviskoga kulturnoga 

doma. Jedan dan smo ipak potrošili na sebe. 19. septembera 
prošli smo na lipi jesenski skupni izlet u Sümeg i u sjeverne 
krajeve Balatona. One sunčane hipce i danas još nosimo u sebi, 
kada nit probe, nit nastupe nimamo. Ufamo se da će drugo lito 
maru bolje bit, i za nas i za vas. Dragi Čitatelji, željimo vam 
srićno (srićnije) novi lito! aha

u kolo

Fo
to

: t
im

ea
 H

o
rv

at



CoVid –19 13

Még nincs vége! a korlátok nem bezárnak, TégeD védenek!

Balázs vagyok, innen a negyvenen. Kissé magas a vérnyomásom és 
van némi súlyfeleslegem. Ez jelen álláspont szerint krónikus meg
betegedésnek számít. Ha meghalok, beleférek a statisztikába. De 
túléltem a koronavírus betegséget! Szeretnék Önöknek mesélni az 
elmúlt nyolc hetemről. A vírusfertőzéstől nagyon tartottam. Úgy 
gondolom ma is, hogy minden ajánlott szabályt betartottam, el 
akartam kerülni a betegséget. Vezető beosztásban dolgozom, nem 
szerettem volna, ha a feladataimat nem tudom ellátni. Korábban azt 
hittem, ha kb. 10 napig nem megyek dolgozni, a munkahelyemen 
feje tetejére áll minden, amit felépítettem szertefoszlik. Ma már tu
dom, hogy nem áll meg nélkülem az élet. Az elmúlt hetekben át 
kellett értékelnem az életfelfogásomat. Teljesen megváltozott a 
szemléletem a fontos, nem fontos dolgokról. Két hónappal ezelőtt 
borzasztó fáradtság lett rajtam úrrá. Azt gondoltam, hogy a túlhaj
szoltság így nyújtja be a számlát. Képtelen voltam felkelni, még a 
bőröm is fájt. Minden ízületemet, izmomat különkülön éreztem. 
Feküdtem az ágyban és azt éreztem, hogy nem tudok kimenni egy 
pohár vízért, nem akarok fürödni, pedig nagyon büdösnek éreztem 
magam. Feleségem tanácstalanul, kétségbeesve nézett rám. Most 
mit csináljon? Két nap kínszenvedés után „megvilágosodtam” – 
hívjuk fel a háziorvosomat. Elmondtam a panaszaimat, dióhéjban, 
beszélni sem volt erőm. Kérdezett, feladatokat adott, visszahívást 
kért. Megmértem a vérnyomásom, 80/50 Hgmm, pulzus 110, lázam 
38,5 C. Ezek az értékek megrémisztettek. Hosszasan beszélgettünk. 
Rossz hírt közölt. Koronavírus fertőzés az oka a panaszaimnak, 
nem a sok munka. Mindent hittem, de ezt nem. Orvosom kérte, 
hogy vonuljak külön, legyen egy saját szobám, ahova rajtam kívül 
senki nem megy be, a szobából csak akkor menjek ki, ha a WCt 
vagy a fürdőszobát kell használnom, de akkor senki ne tartózkodjon 
körülöttem. Szerencsére a lakás felépítése megengedte, hogy külön 
„lakosztályom” legyen. Nem hittem volna, hogy ez lesz a börtönöm 
négy héten át. A mentősök megcsinálták a tesztet. Ekkor még min
dig abban bíztam, hogy a háziorvosom téved. Igaz, nagyon sok em
berrel találkoztam a munkahelyemen. Folyamatosan hordtam 
maszkot, kezet fertőtlenítettem, de a partnereim nem voltak ilyen 
meggondoltak. Hidegzuhanyként ért, hogy a PCRteszt pozitív lett. 
Segítőtársam a vérnyomásmérő, a lázmérő, a telefon és a néhány 
nappal később a háziorvosomtól kapott pulzoximéter. Egyetlen re
ményem a háziorvosom, akit naponta akár többször is hívhattam. 
Ha nem jelentkeztem „időben”, ő hívott. Soha nem gondoltam vol
na, hogy a védőangyalom ő lesz, és a beszélgetéseket jobban várom, 
mint bármit. Minden nap jöttek új tünetek. Ha felkeltem, nem volt 
elég levegő. Éjszakánként patakokban folyt rólam a víz. Teltek a na
pok, és nem javultam semmit. A feleségemmel telefonon tartottam 
a kapcsolatot. Féltettem édesapámat, aki súlyos betegségen esett át 
egy éve, és féltettem a feleségemet, aki egy hörgőgyulladásból ko
rábban hetekig nem tudott kilábalni. Ajtóm elé tették az ételt, a 
gyógyszereimet. A vér oxigénszintem 94% alá ment. Az orvosom 
azonnal speciális gyógyszereket írt fel. Nagyon megértő volt, de 
néha nagyon keményen beszélt. Nem engedte, hogy feladjam, ki
kényszerített az ágyból. A négy fal között sétáljak, mozogjak. Ami
kor láztalanná váltam, kényszerített, hogy öltözzek fel, és ki kellett 
mennem az udvarra. Tíz perc után úgy mentem fel az emeletre, 
mint aki a bányában egész nap követ tört. A 14. nap után kezdtem 
javulni. AZ ÁNTSZ még nem hívott. A háziorvosom azt mondta, 
ezzel ne törődjek, a fontos, hogy javuljak. A család elkülönítése 
(vagy az enyém) jól sikerült, senki nem betegedett meg. Ő felveszi a 

kapcsolatot a hatósággal és a járványügyi döntés is megérkezik. 
Hívtak. A karantén ugyan lejárt, de én még mindig nehezen kaptam 
levegőt, és elkezdtem köhögni, ami az eddigieket megkoronázta. A 
karantént meghosszabbították határozatlan időre. Eltelt hat hét, 
kértem a karantén feloldását. Most léptem ki először az udvarról. 
Érdekes érzés volt. Első utam a háziorvosomhoz vezetett, aki a bo
nyolult táppénzes papírt a kezembe adta. Megvizsgált! Végre fizikai 
közelségben is tudhattam. Alapos volt. Sokat beszélgettünk. Vala
hogy el tudtam jutni egy mellkasröntgenre. Negatív lett, ahogy a 
vizsgálat alapján is megállapította. Már jobban vagyok, „csak” fájda
lomcsillapítót ajánlott. Megkönnyebbülést jelentett, amikor a mun
kahelyemen azt mondták, menjek dolgozni, de ha nem bírom, elfá
radok, bármikor hazamehetek. Elég, ha néhány órát bent tudok 
lenni. Eltelt két hónap, jobban vagyok. A köhögés már minimális, a 
mellkasi fájdalom csak időnként tör rám, még kiver a víz, de fel tu
dok menni az emeletre. 

Mint utóbb megtudtam, egy hónap alatt (október 15. és novem
ber 15. között) rajtam kívül nagyon sokan megbetegedtek. A falu
ban közel százan lettek betegek, hét ember meghalt. Hallom, hogy 
előfordul még egyegy megbetegedés. Naponta halljuk a híreket, 
hogy kis hazánkban százával szedi az áldozatait ez a gyilkos kór. 
Szeretném kikiáltani a világba, hogy: „Emberek, vigyázzatok ma-
gatokra és a szeretteitekre! A fenevad köztünk van, folyamato-
san benyújtja a számláját. Legyetek résen! Nem tudhatjátok, 
hogy akivel találkoztok, az fertőző beteg vagy sem. Azt tapaszta-
lom, hogy mindenki öndiagnózist állít fel. Csak megfáztam fa-
vágás közben, túl sokat dolgoztam és kimerültem. A tünetek 
többségében nem törnek ránk olyan hirtelenséggel, mint az 
influenza, hogy  egyik percben jól vagyunk, és a következő pilla-
natban ránk dobtak minden tünetet, hanem -  jó esetben - ala-
muszi módon lassan, sunyin kezdődik, aztán kiszámíthatatlan-
ná válik. Tudok olyan személyekről közvetlen környezetemben, 
akik még a teszt elvégzése előtt néhány napon belül bele is hal-
tak. Esélyük sem volt a túlélésre. A háziorvost késve, akár egy hét 
után keresik fel, és várják, hogy azonnal meggyógyítsa őket. Ha-
lálfélelem, kétségbeesés, feladunk mindent, aztán ha szeren-
csénk van, kijövünk a kórságból. Lassan, emberek! Ha panaszo-
tok van, keressétek a háziorvosotokat! Hívjátok telefonon. Ő 
tudja a dolgát, számíthattok rá. Fogadjátok meg a tanácsait! 
Vigyázzatok az Ő egészségére is! Ha megbetegszik, ki fog raj-
tunk, rajtatok segíteni? Jön a karácsony, a szeretet ünnepe. Sze-
ressétek egymást távolról, ne üljetek egy asztalhoz, mert bor-
zasztó lenne, ha valamelyik családtag széke üressé válna. 
Telefon, WEB-kamera, Skype …ez legyen a kapcsolatok fő eszkö-
ze! Vigyázzunk egymásra, hogy jövő karácsonykor szeretteinket 
magunkhoz ölelhessük!” Dr. László Eszter

„Covid-élmény” szentpéterfánán

CoViD–19 statisztikai adatok helyi viszonylatban

Háziorvosi praxishoz tartozó CoViD–19 megbetegedések  
alakulása szentpéterfán

2020. október 2 – 2020. november 26. között. Összes esetszám: 103 fő

közösségi 
halmozó dás 
– egy más 
hoz kapcsol
ható esetek

kórház
ban 
kezeltek 
száma

kórház
ban el
hunytak 
száma

összes 
ha lá
lozás

igazolt súlyos megbe te
gedés (tüdőgyulla dás, 
szívelégtelen ség, rit mus
zavar, embólia, vérzés, 
veseelégtelenség) alakulása

92 fő 9 fő 5 fő 7 fő 15 fő

Frissítve: 2020. december 12én 
Dr. László Eszter háziorvos adatai alapján összesítve

TéNYek: Országosan 2020. december 12ig a COVID19 beazonosí
tott fertőzöttek aránya a teljes népességhez viszonyítva: 2,8 %. 
A Szentpéterfai háziorvosi praxisban ugyanez az arány: 11,4 % 
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Kisebb jubileumhoz érkezett a sportnapunk. Egy kispályás tor
nával kezdődött – ma pedig már három napon keresztül tart, 
több sportágat ölel fel rendezvényünk. Évről évre igyekeztünk 
egyre több sportágat bevonni, egyre több embert megmozgatni. 
Folyamatosan bővült támogatóink névsora – szponzorok nélkül 
egy ilyen szintű rendezvényt minőségi díjazással már régóta 
nem lehetne tető alá hozni. És szerencsére egyre többen akad
nak olyanok is, akik kiveszik a részüket az előkészületi munká
ból, a szervezésből, a lebonyolításból – nekik külön köszönetet 
kell mondanom.

Úgy vélem, és erre büszke is vagyok, hogy a sportnap ma már 
Szentpéterfa egyik fontos, emblematikus rendezvénye.

Tíz év telt el az első sportnap óta. A törzsgárda egy kicsit elfá
radt, elképzelhető, hogy szünetet tartunk – ebben a jelenlegi bi
zonytalan egészségügyi helyzetben úgy is nehéz előre tervezni.

Köszönöm mindenkinek, aki az elmúlt években egy kicsit is 
segített nekünk. És köszönöm azoknak a péterfai „sportembe
reknek” is, akik részvételükkel támogatták sportnapunkat.

Kiemelt támogatók: Bartik és Bartik Kft., Szentpéterfai Rét
birtokosság, Vas Megyei Közgyűlés, Castrum Sec/Czvitkovics 
László, Tímár és Társa Kft./Tímár Ferenc,Szombathelyi Szabad
idősport Szövetség, Sport 36 Sportfelszerelés és Nagykereskede
lem, Magyar Snapszer Szövetség, vasitakaritas.hu/Handler Ta
más, Önkormányzat Szentpéterfa

Támogatók: Arborétum Sportlétesítmény/Rezgő Étterem, 
ArtKo/Kovács Attila, Bársony László, Bolt/lányok, Croatica 
Kft./Horváth Csaba, Dancsó Zoltán, Danielo Pizzéria Kör
mend/Zsebe Ferenc, Dohánybolt Szentpéterfa/ Hirschl József, 
Egis Körmend, Falco KC Szombathely, Fórum étterem/Varga 
Gábor, Frányi István, Galamb Csaba, Garger Malerei/Garger 
Zoltán, Gradišće HKE, Guzmics Richárd, Haladás Szurkolói 

Kör, Haladás VSE, Haladás VSE futsal, Horgászok Szentpéter
fa, Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Szentpéterfa, Hozer 
Kft./Horváth Csaba, Intersport, Jani kocsma Harasztifalu, 
Jánny „Jampi” Zoltán, Palotai Zoltán, Koprive, Mészáros Imre/
kőfaragó, MLSZ Vas Megyei Igazgatóság, Nazdravlje Kisven
déglő, Nyugati Szél Motoros Egyesület, Palkovics Lajos, Papp 
Tamás, Piac Café/Táncsics Péter, Pinka Söröző/Gaál Kriszti, 
RSteel Kft./Balogh Zoltán, Skrapits Tamás, Sporthorgász 
Egyesületek Vas Megyei Szövetsége, Szentpéterfáért Alapít
vány, Szombathely Önkormányzat, Szombathelyi Egyetemi SE, 
Szombathelyi Horvátok Egyesület, Szombathelyi Kézilabda 
Klub és Akadémia, Szombathelyi Haladás, Takács Gábor, Ta
kép 2000 Kft./id. Takács Ferenc, Táncsics Bandi, Teke Panzió 
Körmend/Budai Miklós, Temmel Emil, Trummerikum/Trum
mer Rudolf, TT Pink/ifj. Takács Ferenc, ÚtPiktor Kft./Har
muth Tibor, Varga Jenő, Vass László, Vas Megyei Kosárlabda 
Szövetség, Vas Népe, Vidóczi József, Wágner István, Zékori 
Kft., Zsennye Horgásztó

10. szentpéterfai sportnap
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Külön köszönet: Dezső Vili és Geosits István, Geosits Ger
gely, Paukovits Norbert és családja, Hoós József, Henits Kristóf, 
Filipovits Rajmund, Jánny Ramóna, szentpéterfai horgászok/ 
Skrapits Tamás, szentpéterfai tűzoltók/Zsarnai Attila, Skrapits 
Ambrus, Pataki Dóra, Skrapits Péter, Handler András.

a 10. szeNTPéTerfai sPorTNaP 
VégereDMéNYe

asztalitenisz: férfi: 1. Hets Zoltán, 2. Timár Dávid, 3. Hand
ler Tamás. Női: 1. Timár Laura, 2. dr. Hegedűs Györgyi, 3. Timár 
Tiborné. gyerek, fiú: 1. Völgyi Levente, 2. Filipovits Dusán, 3. 
Temmel Mirko. lány: 1. Geosits Hanna, 2. Skrapits Réka, 3. Fi
lipvits Dóra.

sakk: felnőtt: 1. Sin Olivér, 2. Vujčić Luka, 3. Filipovits Raj
mund. gyerek: 1. Paukovits Marcell, 3. Skrapits Goran, 3. Skra
pits Ivan.

futás: felnőtt: 1. Jurasits Martin, 2. Skrapits Róbert, 3. Wág
ner Zoltán. gyerek: 1. Wágner Áron, 2. Soós Bence, 3. Temmel 
Mirko.

e-sport: 1. Gaál Ádám, 2. Timár Dávid, 3. Jurasits Marcell. 
legjobb lány: Nagy Jana.

Horgászat: 1. Nagyné Skrapits Mónika, 2. Haklits Tamás, 3. 
Nagy Ottó. gyerek: 1. Skrapits Ivan, 2. Pataki Kornél, 3. Skrapits 
Goran. legtöbb hal: Jánny Benjamin. legkitartóbb fiatal pe-
cás: Völgyi Levente.

kerékpár: 1. Stankovics György, 2. Handler András, 3. Hand
ler Danica. legjobb gyerek: Soós Bence.

kispályás foci: 1. aranycsapat (Gaál Ádám, Gaál Richárd, 
Wágner Richárd, Udvardi Tamás, Garger Martin, Frányi Ádám, 
Hoós Bálint, Horváth Attila, Garger Róbert, Garger Valentin), 2. 
kutyai Velő (Páll Bence, Páll Szilveszter, Czvitkovics Márk, Ve
lekei Bence, Velekei László, Törő Tamás, Horváth Ákos, Petro
vics Bálint, Németh Tamás, Jóna Szabolcs), 3. r-steel (Kalmár 
Bence, Borbás Domonkos, Horváth Dániel, Bencsics Bálint, Ba
logh Zoltán, Wágner Márton, Szekeres Martin, Bazsó Ádám, 
Olasz Kevin). 

különdíjak: legjobb játékos: Gaál Ádám. legjobb kapus: 
Németh Attila. gólkirály: Jóna Szabolcs.

Íjászat: férfi: 1. Trummer Rudolf, 2. Góber Dániel, 3. Skrapits 
Tamás. Női: 1. Teklits Kornélia, 2. Pállné Anita, 3. Skrapits Eri
ka. gyerek: 1. Skrapits Goran, 2. Skrapits Ivan, 3. SzabóHaklits 
Márk.

lövészet: 1. Paukovitsok (Paukovits Róbert, Paukovits Oli
vér, Paukovits Levente), 2. Mesterhármas (Dombi Csaba, Dom
bi Márk, Varga Krisztián), 3. Mesterlövészek (Horváth Mátyás, 
Soós Bence, Filipovits Dusán). legjobb egyéni, férfi: Wágner 
István, Góber Dániel. Női: Jánny Ramóna. gyerek: 1. Király 
Kristóf, 2. Horváth Mátyás, 3. Kovács Levente.

11-es rúgás: felnőtt: 1. Hoós Bálint. gyerek: 1. Garger 
Valentin, 2. Juranovits Marcell, 3. Filipovits Dusán.

Célbarúgás: gyerek: 1. Wágner Áron, 2. Geosits Gergő, 3. 
Garger Valentin.

streetball: 1. fakezűek (Balogh Zoltán, Landovics Márton, 
Babócsi Balázs), 2. red Devils (Juranovits Marcell, Juranovits 
Imre, Wágner Bálint, Jánny Tamás), 3. 3+1 (Haklits Tamás, Sza
bó László, SzabóHaklits Márk, SzabóHaklits Zsuzsanna).

Dobóverseny: felnőtt: 1. SzabóHaklits Zsuzsanna. gyerek: 
1. SzabóHaklits Márk, 2. Juranovits Marcell, 3. Soós Bence.

Darts: férfi: 1. Dombi Csaba, 2. Leidli Géza, 3. Juranovits 
András. Női: Jánny Ramóna, dr. Hegedűs Györgyi, 3. Geositsné 
Hegedűs Adrienn. gyerek: 1. Filipovits Dusán, 2. Temmel Mir
ko, 3. Horváth Mátyás.

exatlon: gyerek: 1. legjobbak (Soós Bence, Paukovits Le
vente, Horváth Mátyás, Henits Bálint, Soós Adrienn), 2. Nincs 
nevünk (Geosits Gergő, Geosits Gina, Kovács Levente, Kovács 
Gréta, Tóth Gábor), 3. kihívók (Kohuth Antónia, Paukovits 
Norbert, Geosits Márton, Garger Valentin, Temmel Mirko).

snapszer (52 résztvevő): 1. Márkus László, 2. Szabó Gábor, 3. 
Farkas Máté, 4. Skrapits Balázs (legjobb szentpéterfai).

az év legsportosabb teste: Tóth András.
Tóth Gábor

A legmagasabban jegyzett szentpéterfai labdarúgó, Varga 
Barnabás a Gyirmót FC Győr csatára. A magyar másodosz
tályban, az NB IIes bajnokságban szerepel, ahol a szezon kö
zepén csapata az ötödik helyen áll. Barnabás 5 góllal és 2 gól
passzal járult hozzá a csapat sikeres szerepléséhez. 

A Szombathelyi Egyetemi Sportegyesület női kosárlabda 
együttesének vezetőedzője Szabó László, a csapat játékosa 
SzabóHaklits Zsuzsanna. A csapat jelenleg veretlenül áll az 
amatőr NB Ies női kosárlabdabajnokság élén. 
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Petroviski glasnik – Szentpéterfai Hírmondó • Kiadó: Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Szentpéterfa
Felelős szerkesztő: Timárné Skrapits Anna • Munkatársak: Filipovits Rajmund, Handler András, Kocsis Jolán

Nyomdai munkák: Croatica Kft. • Nyomdai előkészítés: Kondor Anna • Felelős vezető: Horváth Csaba

odličan božićni dar!  
kupite hrvatske knjige!

Kiváló karácsonyi ajándék!  
Vásároljon horvát könyvet!

Zbog epidemiološke situacije sajam knjiga ide 
online putem!  

Mirno pišite, zovite, ako imate pitanja!

A járványügyi helyzet miatt, az online térbe 
költözik a horvát könyvek vására! 

Keressen bátran, ha kérdése van!

info: Rajmund Filipovits  
(rayfilip@gmail.com  +36203653504)

Iszak Péter: 
A jövő dallama

Sírok között növő virág,
zápor után napsütés.
Kegyetlen és bűnös világ,
de megéri az ébredés!
Vágyak furcsa kérdésein
kezdődik az életünk
a múlt homályos tettein
kísér végig történetünk.
Nem fáj most semmi,
de az álmok sem ringatnak,
most kell mosolyt csalni,
hol a lelkek csak sírnak.
Tetteinkből ítélnek meg,
nincs jövő, ha élni félsz!
Néha fájni kell a szívnek,
de tudd,hogy mennyit érsz!
Dúdold el a szív dallamát,
ez az élet így gyönyörű!
S ha éppen Te hallanád,
táncolj vele, ilyen egyszerű!

Dr. László Antal: 
ÚTTALAN

Visszük keresztünk,
s a roppant súly alatt

megroskadunk!
Végigjárjuk a tövisekkel

kirakott utat, de
lelkünk erős! Kitartunk!

 
Utunk úttalan,

 vége elérhetetlen
távolba tűnik,

mégsem bizonytalan!
Végére érünk, s a

szenvedés megszűnik!
 

Lesz még jobb az út!
A kereszt lekerül

vállainkról!
Erőink egyesítve boldogan
beszélünk megvalósított

álmainkról!

SZENTPÉTERFÁÉRT
A baj még velünk van, és maradni akar,
És egyre erősebb, ha nem teszünk hamar,
Itt most nem segít a másra mutogatás,
Egyetértés helyett csúfos acsarkodás.
Mielőtt megszólalsz, gondold csak át magad,
A szekér, mit taszítasz vajon merre halad?
Halad egyáltalán?... hogyha indulattal
Szembeszembe toljuk, elvakult tudattal!

Egy az ellenség, s a sikert ott aratja,
Hol a védő sereg egymás torkát marja,
Ahol sandán, sunyin egymást méregetik,
Vélt sérelmeikkel egymást fejbe verik,
Miközben a védők egymással csatáznak,
Az ellenség előtt ajtótkaput tárnak,
Le is csap azonnal az elesettekre,
Védtelenül hagyott szerencsétlenekre!

A baj egyre nagyobb, és nagyobbra dagad,
Így minden bizonnyal sokáig is marad,
Nincs, aki fékezze, nincs, ki útját állja,
Megoldást akárki a Jóistentől várja,
Isten csak úgy segít, ha magad is segítesz,
Ha erőt a közös szándékból merítesz!
Kart karba öltve hittel, szeretettel,
Egyesült erővel, és cselekedettel!

                                   féltő aggodalommal
                                            LAntal

Petroviski zidni kalendar 
(Info: Rajmund Filipovits:  

06-20-365 3504;  
Andrija Handler: 06-20-915-4357)
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